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Protokół 

z czwartej Sesji Rady Gminy 

odbytej w dniu 26 stycznia 2011r. 

 

 

 Obrady otworzył o godzinie 16:20 Przewodniczący Rady Gminy, radny Henryk 

Lesiński, który stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. Następnie 

powitał zebranych radnych, sołtysów, przedstawicieli kapituły konkursu „Grunt na Medal” 

oraz „Przyjazna Gmina”, którzy przed obradami wręczyli wójtowi stosowne wyróżnienia oraz 

pracowników Urzędu Gminy.   

W sesji udział wzięli radni:  

 

Marek Borowczyk   

Jarosław Bytniewski   

Rafał Drzewiecki    

Tadeusz Lammel     

Henryk Lesiński      

Kazimierz Lesiński    

Tomasz Maćkowiak    

Jan Rajchelt   

Katarzyna Ratajczak    

Krzysztof Socha    

Rafał Socha   

Sławomir Urbaniak 

Aleksandra Wojciechowska   

Katarzyna Zaradzka    

 

 oraz sołtysi:  

 

Jolanta Fludra 

Andrzej Frąckowiak 

Bożena Karolczak 

Czesław Książkiewicz 

Stanisław Lesiński 

Eugeniusz Nowicki 



2 

 

Ferdynand Nowicki 

Rafał Ochowiak  

Grzegorz Socha 

 

a także: 

 

Wójt Gminy Kleszczewo  - Bogdan Kemnitz 

Zastępca Wójta / Sekretarz Gminy – Genowefa Przepióra 

Skarbnik Gminy – Mirosława Nowak 

Kierownik referatu infrastruktury komunalnej i budownictwa – Barbara Błoch 

Radca Prawny – dr Anna Woźniak - Tyczka 

Kierownik OPS – Mirosława Radzimska, 

 

Porządek posiedzenia sesji: 

1. Otwarcie. 

2. Interpelacje radnych. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad z poprzedniej Sesji. 

4. Sprawozdanie z wykonania uchwał  podjętych na ostatniej Sesji. 

5. Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Kleszczewo na lata 2011-2024. 

a) projekt uchwały, 

b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

c) przedstawienie autopoprawek Wójta Gminy do wieloletniej prognozy, 

d) dyskusja nad wniesionymi poprawkami oraz przegłosowanie autopoprawek, 

e) głosowanie nad projektem uchwały. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2011r. 

a) projekt uchwały budżetowej, 

b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

c) opinie komisji: Finansowo-Gospodarczej, Oświaty i Kultury oraz Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska, 

d) przedstawienie autopoprawek Wójta Gminy do projektu budżetu, 

e) dyskusja nad wniesionymi poprawkami oraz przegłosowanie autopoprawek, 

f) głosowanie nad projektem uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania w 

Gminie Kleszczewo.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieograniczonego nieruchomości położonych w miejscowości Tulce. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Kleszczewo 

nieruchomości Skarbu Państwa. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Stowarzyszenia Metropolia Poznań. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy na I półrocze 2011r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2011r. 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia reprezentantów Gminy w Stowarzyszeniu 

Gmin i Powiatów Wielkopolski. 

15. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 

16. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

17. Odpowiedzi na interpelacje. 

18. Zapytania i wolne wnioski. 

19. Zakończenie. 

 

Przewodniczący zaproponował wprowadzenie do porządku posiedzenia punktu 14A, w 

brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zmianę wysokości udziału w 

nieruchomości wspólnej”. Przewodniczący przeszedł do procedury głosowania nad 

przyjęciem zaproponowanego porządku obrad. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 

Głosowało: 13 radnych     Za:       13 

                             Przeciw:       0 

    Wstrzymało się:      0 

 

Ad.2 porządku obrad 

 Przewodniczący przekazał Wójtowi interpelację złożoną przez radnego Urbaniaka i 

poinformował, że ustawowy czas na odpowiedź wynosi 21 dni. 

 

Ad.3 porządku obrad 

 Radni nie mieli uwag do protokołu z poprzedniej sesji. Przewodniczący, na prośbę 

radnego Drzewieckiego, przeczytał korektę naniesioną przez radnego Świątczaka i przeszedł  

do głosowania nad przyjęciem protokołu. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 

Głosowało: 14 radnych     Za:       13 

                             Przeciw:       0 

    Wstrzymało się:      1 

Ad.4 porządku obrad 

 Następnie pani Sekretarz przedstawiła wykonanie uchwał podjętych podczas III Sesji 

Rady Gminy (załącznik do protokołu). 

 

Ad.5 porządku obrad 

 W dalszej kolejności p. Skarbnik przedstawiła Wieloletnią Prognozę Finansową 

Gminy Kleszczewo na lata 2011-2024. W pierwszej kolejności przedstawiła projekt uchwały, 
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zaznaczając, że został on szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji rady gminy 14 

grudnia 2010r. oraz z poprawkami podczas komisji w styczniu 2011r.  

Następnie przewodniczący odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej (RIO).  W 

dalszej kolejności p. skarbnik odczytała autopoprawki: 

1. W załączniku nr 1 wykreślono kolumny 3, 4, 5 i 6 dotyczące wykonania budżetu za 

lata ubiegłe i przewidywane wykonanie za 2010r., a uzupełniono dane za okres od 2015 do 

2024 roku. 

2. W załączniku nr 1, z uwagi na mylnie wprowadzoną kwotę w planie za III kw. 2010r. 

w wierszu 1c (kwotę 475.710,84 zł poprawiono na 3.629.692zł), zmieniły się wskaźniki w 

wierszu 15a, tj. w 2011r. było 13,25% poprawiono na 18,21%, w 2012r. było 12,82% 

poprawiono na 17,78% i w roku 2013 było 12,31% poprawiono na 17,26%. 

3. W załączniku nr 2 wprowadzono zapis dotyczący prognozy wzrostu dochodów i 

wydatków na lata 2015 do 2024 o 1% w każdym roku. 

  

 Nie było pytań do projektu uchwały ani do autopoprawek, przewodniczący przeszedł 

więc do głosowania na przyjęciem poszczególnych poprawek: 

- Za przyjęciem poprawki nr 1 głosowało 14 radnych, wszyscy opowiedzieli się „za”. 

- Za przyjęciem poprawki nr 2 głosowało 14 radnych, wszyscy opowiedzieli się „za”. 

- Za przyjęciem poprawki nr 3 głosowało 14 radnych, wszyscy opowiedzieli się „za”. 

 Przewodniczący przeszedł do głosowania nad podjęciem uchwały nr 17/IV/2011:  

Głosowało: 14 radnych     Za:       14 

                             Przeciw:       0 

    Wstrzymało się:      0 

Uchwała nr IV/17/2011 została podjęta. 

 

Ad.6 porządku obrad 

 W dalszej kolejności p. Skarbnik omówiła projekt uchwały budżetowej na rok 2011. 

W pierwszej kolejności przedstawiła projekt uchwały, zaznaczając, że został on szczegółowo 

omówiony podczas posiedzeń komisji rady gminy 14 grudnia 2010r. oraz z poprawkami 

podczas komisji w styczniu 2011r.  

Dodała, iż przedłożony na sesji Załącznik nr 4 do Uchwały nr IV/18/2011 nie uwzględniał w 

wydatkach działu 801 rozdziału 80104 paragrafu 4010 – „wynagrodzenia osobowe 

pracowników” w kwocie 105.000zł. 

Wiceprzewodniczący, radny Bytniewski, odczytał opinię RIO do projektu uchwały.  
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W dalszej kolejności przewodniczący poszczególnych komisji stałych odczytali stanowiska 

komisji (dokumenty w załączeniu). 

Następnie wójt odniósł się: 

 do stanowiska Komisji Finansowo Gospodarczej mówiąc, iż skłaniałby się nie tyle do 

zmniejszenia kosztów wydawanych na poszczególne imprezy doroczne organizowane przez 

GOKiS, co do zmniejszenia ich liczby. Zaznaczył, że należy podtrzymać wysoki poziom 

imprez kulturalnych, co wiąże się z opłaceniem gwiazd estrady. Podkreślił, iż znani i 

popularni artyści występujący w gminie stanowią element promocji i przyciągają turystów. 

 do stanowiska Komisji Oświaty i Kultury dotyczącą dofinansowania zadań zleconych 

stowarzyszeniom. Odpowiedział, iż w budżecie ujętych jest bardzo dużo inwestycji, do 

których dofinansowanie gmina pozyskuje z funduszów zewnętrznych, dlatego warto te 

inwestycje przeprowadzać, ale wiąże się to z uszczupleniem środków na inne zadania. Kwota, 

która pozostaje na wydatki inwestycyjne przy obecnych dochodach gminy to około 150.000 

zł. Gmina musi zabiegać o środki ze źródeł zewnętrznych. Po to, by zapewnić udział własny 

w inwestycjach, wystawia na sprzedaż tereny inwestycyjne, sięga także po kredyty i pożyczki. 

Zainteresowanie inwestorów wciąż nie jest satysfakcjonujące. Inwestując jednak w drogi, 

kanalizację i inne cele gmina zyskuje na atrakcyjności, co może zachęcić inwestorów. 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska nie miała uwag do projektu uchwały. 

 W dalszej części p. Skarbnik odczytała autopoprawki wójta do projektu budżetu: 

Z treści projektu uchwały budżetowej w § 11 wykreśla się słowa „oraz wpłaty rodziców za 

udział dzieci w Akcji Lato w wysokości 8.000 zł”  

W załączniku Nr 1 Plan dochodów budżetu gminy na 2011r. zmienia się w następujący 

sposób:  

1. kwotę 8.000 zł przenosi się z rozdziału 85154 Przeciwdziałanie alkoholizmowi do 

rozdziału 75814 Różne rozliczenia finansowe, paragraf 0690 wpływy z różnych opłat. 

2. zwiększa się o 28.039 zł do kwoty 48.724 zł dotację celową otrzymaną z budżetu 

państwa na realizację własnych zadań bieżących gminy w rozdziale 85214 Zasiłki i pomoc w 

naturze oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe. 

3. wprowadza się kwotę 20.685 zł w rozdziale  85216 Zasiłki stałe, w paragrafie dotacje 

celowe otrzymane z budżety państwa na realizację własnych zadań bieżących gminy.  

4. zmniejsza się w rozdziale 90017 Zakłady gospodarki komunalnej, w paragrafie 0970 

Wpływy z różnych dochodów  o 48.724 zł do kwoty 675.276 zł. 

W załączniku Nr 2 Plan wydatków budżetu na 2011 rok: 

5. wprowadza się 2.000 zł w rozdziale 85205 Zadania w zakresie przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie. 
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6. zmniejsza się o 2.000 zł wydatki w rozdziale 85214 Zasiłki i pomoc w naturze  oraz 

składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe do kwoty 131.412 zł. 

7. W załączniku Nr 4 „Dochody i wydatki w 2011 roku w zakresie zadań realizowanych 

w drodze umów lub porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego” uzupełnia się 

po stronie wydatków  zapis w rozdziale 60014 Drogi publiczne powiatowe o 1.850.000 zł 

oraz w rozdziale 80104 Przedszkola o 105.000 zł.  Zmiana ta powoduje zmianę w treści 

Uchwały w paragrafie 2 ustęp 2 pkt. 2 tj. kwotę 163.550 zł zmienia się na kwotę 2.118.550 zł. 

8. W załączniku Nr 6 „Zestawienie planowanych kwot dotacji z budżetu w 2011roku 

jednostkom sektora finansów publicznych i jednostkom spoza sektora finansów publicznych” 

w punkcie I Jednostki sektora finansów publicznych uzupełnia się zapis o kwoty 1.850.000 zł 

dotyczący przebudowy drogi powiatowej na odcinku Swarzędz Środa w miejscowości 

Kleszczewo oraz dotacje  na zadania inwestycyjne dla Zakładu Komunalnego o kwoty 

101.000 zł, 1.489.000 zł i 1.300.000,00 zł. Zmiana ta powoduje zmianę w treści Uchwały w 

paragrafie 7 ustęp 1 tj. kwotę 1.796.336 zł zmienia się na kwotę 6.536.336 zł. 

Radny Drzewiecki zapytał, czy został złożony wniosek na budowę placu zabaw w Tulcach w 

ramach programu „Radosna Szkoła” i jeśli tak, to na jakim jest etapie. 

Dodał również, iż kwota 150.000 – różnica między dochodami bieżącymi i wydatkami 

bieżącymi, którą podał wójt odnośnie budżetu, wg jego obliczeń powinna oscylować wokół 

900.000zł. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, iż w roku 2011 w dochodach bieżących widnieje kwota około 

700 tys. zł, która nie będzie występować w budżecie w następnym roku, gdyż dotyczy ona 

rozliczenia podatku VAT za budowę kanalizacji, która zostanie zakończona w połowie 2011r. 

Dlatego, bez tego dochodu, różnica pomiędzy dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi 

jest znacznie niższa.  

Wójt dodał, iż wniosek na budowę placu zabaw w Tulcach został złożony i jest w trakcie 

rozpatrywania. 

Nie było więcej pytań do projektu uchwały, przewodniczący przeszedł więc do głosowania 

nad przyjęciem poszczególnych poprawek: 

- Za przyjęciem poprawki nr 1 głosowało 14 radnych, wszyscy opowiedzieli się „za”. 

- Za przyjęciem poprawki nr 2 głosowało 14 radnych, wszyscy opowiedzieli się „za”. 

- Za przyjęciem poprawki nr 3 głosowało 14 radnych, wszyscy opowiedzieli się „za”. 

- Za przyjęciem poprawki nr 4 głosowało 14 radnych, wszyscy opowiedzieli się „za”. 

- Za przyjęciem poprawki nr 5 głosowało 14 radnych, wszyscy opowiedzieli się „za”. 

- Za przyjęciem poprawki nr 6 głosowało 14 radnych, wszyscy opowiedzieli się „za”. 

- Za przyjęciem poprawki nr 7 głosowało 14 radnych, wszyscy opowiedzieli się „za”. 

- Za przyjęciem poprawki nr 8 głosowało 14 radnych, wszyscy opowiedzieli się „za”. 

- Za przyjęciem poprawki nr 9 głosowało 14 radnych, wszyscy opowiedzieli się „za”. 
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Następnie przewodniczący przeszedł do procedury głosowania nad przyjęciem projektu 

uchwały nr IV/18/2011: 

Głosowało: 14 radnych     Za:      10 

                             Przeciw:      0 

    Wstrzymało się:     4 

Uchwała nr IV/18/2011 została podjęta. 

 

Ad.7 porządku obrad 

 Następnie Kierownik OPS, p. Radzimska, omówiła projekt uchwały nr IV/19/2011 w 

sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie. 

Jako, że nie było pytań do projektu, przewodniczący przeszedł do procedury głosowania nad 

podjęciem uchwały nr IV/19/2011. 

Głosowało: 14 radnych     Za:       14 

                             Przeciw:       0 

    Wstrzymało się:      0 

Uchwała nr IV/19/2011 została podjęta. 

 

Ad.8 porządku obrad 

 W dalszej kolejności p. Radzimska omówiła projekt uchwały nr IV/20/2011 w sprawie 

trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego oraz 

szczegółowych warunków jego funkcjonowania w Gminie Kleszczewo. 

Radni nie mieli pytań do projektu. Przewodniczący przeszedł do procedury głosowania nad 

podjęciem uchwały nr IV/20/2011. 

Głosowało: 14 radnych     Za:       14 

                             Przeciw:       0 

    Wstrzymało się:      0 

Uchwała nr IV/20/2011 została podjęta. 

 

Ad.9 porządku obrad 

 Pani Błoch przedstawiła następnie projekt uchwały nr IV/21/2011 w sprawie 

wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieograniczonego nieruchomości położonych 

w miejscowości Tulce.  

Nie zgłoszono pytań do projektu, przewodniczący rozpoczął procedurę głosowania nad 

podjęciem uchwały nr IV/21/2011. 
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Głosowało: 14 radnych     Za:       14 

                             Przeciw:       0 

    Wstrzymało się:      0 

Uchwała nr IV/21/2011 została podjęta. 

 

Ad.10 porządku obrad 

 P. Błoch przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na 

rzecz Gminy Kleszczewo nieruchomości Skarbu Państwa. 

Ponieważ radni mieli pytań do projektu uchwały, przewodniczący rozpoczął procedurę 

głosowania nad podjęciem uchwały nr IV/22/2011. 

Głosowało: 14 radnych     Za:       14 

                             Przeciw:       0 

    Wstrzymało się:      0 

Uchwała nr IV/22/2011 została podjęta. 

 

 

Ad. 11 porządku obrad 

 

 W dalszej kolejności Wójt przedstawił główne założenia utworzenia Stowarzyszenia 

Metropolii Poznań omawiane szczegółowo podczas posiedzeń poszczególnych komisji. 

Jako, że nie było pytań do projektu uchwały, przewodniczący przeszedł do procedury 

głosowania nad podjęciem uchwały nr IV/23/2011. 

Głosowało: 14 radnych     Za:       14 

                             Przeciw:       0 

    Wstrzymało się:      0 

Uchwała nr IV/23/2011 została podjęta. 

 

Ad.12 porządku obrad 

 Następnie Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu 

pracy Rady Gminy na I półrocze 2011r. Dodał, iż plan został ułożony na podstawie tematów 

posiedzeń poszczególnych komisji rady. Nadmienił, iż jeśli będzie taka potrzeba, omawiane 

będą także tematy nieuwzględnione w planie. 

Radni nie mieli pytań, przewodniczący przeszedł więc do procedury głosowania nad 

podjęciem uchwały nr IV/24/2011. 

Głosowało: 14 radnych     Za:       14 
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                             Przeciw:       0 

    Wstrzymało się:      0 

Uchwała nr IV/24/2011 została podjęta. 

 

Ad.13 porządku obrad 

 W dalszej części obrad Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, radny Rajchelt omówił 

projekt uchwały nr IV/25/2011 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 

2011r. Wyjaśnił, iż nieobecny podczas układania planu radny Świątczak, przekazał drogą 

elektroniczną swoje uwagi. Członkowie Komisji Rewizyjnej ustalili, że poszczególne z 

punktów, o których pisał radny Świątczak, zostaną włączone do planu w ramach 

następujących tematów: 

 proponowana przez radnego kontrola procedur przetargowych z rozpatrzeniem 

jednego z ostatnio zrealizowanych przetargów, zawiera się w temacie ustalonym na styczeń: 

„Kontrola realizacji inwestycji drogi powiatowej na odcinku Krzyżowniki – Śródka”. 

 bilans kosztów i przychodów czasopism i publikacji gminnych na przykładzie 

„Samorządu” w roku 2010 z przykładowym rozliczeniem jednego z numerów – zawiera się w 

październikowym temacie: „Kontrola wpływów i wydatków GOKiS w Kleszczewie”. 

 wykonanie Ustawy o systemie oświaty w zakresie nieodpłatnego pobytu dziecka w 

przedszkolach do 5 godzin dziennie – zostało zawarte w temacie wrześniowym: „Kontrola 

finansów ZS w Kleszczewie i ZS w Tulcach”. 

Radni nie mieli uwag do projektu uchwały. Przewodniczący rozpoczął procedurę głosowania. 

Głosowało: 14 radnych     Za:       14 

                             Przeciw:       0 

    Wstrzymało się:      0 

Uchwała nr IV/25/2011 została podjęta. 

 

Ad.14 porządku obrad 

 Następnie p. Sekretarz przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustanowienia 

reprezentantów Gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski dodając, iż do tej 

pory reprezentantem był Wójt, a zastępowała go Przewodnicząca Rady Gminy p. Ewa 

Lesińska i w związku ze zmianą na tym stanowisku proponuje się ustanowienie na zastępcę 

reprezentanta gminy p. Henryka Lesińskiego. 

Radni nie mieli pytań, przewodniczący przeszedł więc do procedury głosowania. 

Głosowało: 14 radnych     Za:       14 

                             Przeciw:       0 
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    Wstrzymało się:      0 

Uchwała nr IV/26/2011 została podjęta. 

 

Ad.14A porządku obrad 

 W dalszej kolejności p. Błoch przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zmianę wysokości udziału w nieruchomości wspólnej. Wyjaśniła, iż uchwała 

dotyczy nieruchomości położonej w Gowarzewie o powierzchni 1902m kw.. Po podjęciu 

uchwały udziały gminy zmieni się z 29/100 na 627/4202. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały, przewodniczący przeszedł więc do procedury 

głosowania. 

Głosowało: 14 radnych     Za:       14 

                             Przeciw:       0 

    Wstrzymało się:      0 

Uchwała nr IV/27/2011 została podjęta. 

 

Ad.15 porządku obrad 

 Przewodniczący poprosił przewodniczących  poszczególnych komisji stałych o 

zreferowanie tematów posiedzeń, które odbyły się w styczniu br. 

 Radny Lesiński, Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej, zreferował 

przebieg posiedzenia, które odbyło się 18 stycznia. Podczas posiedzenia przeprowadzono 

analizę Gminnego Planu Zagospodarowania Przestrzennego z udziałem p. Bezlera i p. 

Jaszczyńskiej. 

 Randy Urbaniak, Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury, zreferował, omawiany 

wraz z p. Czubakiem na posiedzeniu 19 stycznia br., temat „Akcja zima”.  

 Radny Lammel, Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 

zreferował temat posiedzenia z 17 stycznia br., w którym uczestniczyli dodatkowo p. M. 

Jabłoński oraz p. M. Dubińska, gdyż posiedzenie analizowało zaopatrzenie w wodę w Gminie 

Kleszczewo. 

 

Ad.16 porządku obrad 

 Następnie Wójt złożył sprawozdanie ze swojej działalności międzysesyjnej: 

 

 12.01 – obrady Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – temat 

wiodący: program „Akcja Zima”; 
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 19.01 zebranie OSP, podczas którego strażacy ustalali program zebrań 

sprawozdawczo – wyborczych, jako, że jest to rok wyborczy w strażach. 

 21.01 w Starostwie Powiatowym odbyło się ogłoszenie wyników konkursu 

„Komisariat Roku” – wygrał komisariat w Stęszewie, którego komendantem jest mieszkaniec 

Gminy Kleszczewo.  

 23.01 odbył się pokaz tańca uczniów Studia Tańca Tango prowadzonego przez Annę 

Tatałę w hali sportowej w Tulcach; 

 24.01 w Urzędzie Gminy odbyło się podsumowanie konkursu na „Najładniejszą 

Świąteczną Iluminację”. 

- w kategorii mieszkańcy budownictwa indywidualnego I nagrodę otrzymali państwo 

Grządzielewscy z Zimina; wyróżniony został p. Krzysztof Rzemieniec z Gowarzewa. 

- w  kategorii mieszkańcy budownictwa wielorodzinnego I miejsce zajęli Państwo 

Stachowiakowie z Tulec; wyróżnienie otrzymali Państwo Rydianowie z Krerowa; 

- w kategorii firmy, instytucje i zakłady pracy nagród nie przyznano. 

 Rozpoczął się kolejny etap budowy kanalizacji sanitarnej w Poklatkach i 

Markowicach; 

 Trwają prace przy renowacji parku w Kleszczewie; 

 23 grudnia 2010r. Zarząd Województwa Wielkopolskiego zatwierdził listę do 

działania „Odnowa i Rozwój Wsi” w ramach programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Trzy 

wnioski zgłoszone przez gminę zostały pozytywnie zaopiniowane:  

- Przebudowa i modernizacja GOKiS w Kleszczewie – II etap. Dotacja w kwocie 324.568zł 

(dotacja na I etap w wysokości  500tys. zł), 

- Zagospodarowanie centrum miejscowości Gowarzewo oraz remont świetlicy – dotacja w 

wysokości 279.246zł, 

- budowa boiska sportowego wraz z zagospodarowaniem terenu przy szkole podstawowej w 

Ziminie – dotacja w wysokości 262989zł.  

Łączna dotacja dla Gminy Kleszczewo w ramach Programu to 1.162.161zł.  

 Wójt przypomniał o konieczności ewidencjonowania psów w gminie i poddał pod 

konsultacje pomysł numerowania psów za pomocą metalowych zawieszek dołączanych do 

obroży. Po założeniu ewidencji psów za pomocą numerków, będzie  można  rozważyć plan 

przejścia na ich czipowanie. 

Radny Urbaniak zauważył, iż wprowadzenie czipów jest kosztownym rozwiązaniem, które 

zanadto obciążyłoby mieszkańców. 
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Wójt odpowiedział, iż gmina będzie mogła  partycypować w kosztach czipowania, ale na 

chwilę obecną trudno jest przewidzieć skalę działania, gdyż nie jest znana liczba psów. 

Właściciele psów czasem utrudniają szacunkową ewidencję, nie chcąc ujawniać liczby  psów 

w swoim gospodarstwie. 

Radny Urbaniak zauważył, że skoro istnieje na ten temat zapis w regulaminie, to trzeba go 

egzekwować. Zapytał, kiedy rozpocznie się liczenie psów, na co wójt odpowiedział, że w 

najbliższym czasie. 

Radny Drzewiecki zapytał, kto byłby odpowiedzialny za ewidencję i rozprowadzanie 

numerków.    

Wójt odpowiedział, iż jest to kwestia drugorzędna, gdyż należy najpierw przedyskutować 

sposób policzenia psów. 

Radny Rajchelt zauważył, że nie każdy właściciel psów poda ich rzeczywistą liczbę w 

gospodarstwie z obawy przed podatkiem. 

Wójt  odpowiedział, iż taka sytuacja jest możliwa, ale trzeba uświadamiać mieszkańców o 

konieczności rzetelnego ewidencjonowania psów, by w razie potrzeby można było psa np. 

odprowadzić do właściciela.  

Rada nie miała obiekcji co do metody rejestrowania psów i przystała na propozycję wójta. 

 Następnie wójt zaprezentował propozycje herbu i flagi Gminy Kleszczewo. Radni 

dyskutowali nad najlepszym, ich zdaniem, projektem. 

 

Ad.17 porządku obrad 

 W dalszej kolejności przewodniczący przypomniał, iż wójt zobowiązany jest udzielić 

odpowiedź na interpelację w przeciągu 21 dni.  

 

Ad.18 porządku obrad 

 Następnie przewodniczący otworzył dyskusję: 

 Radna Zaradzka zapytała w imieniu mieszkańców Tulec (ul. Średzka), na jakim etapie 

jest przekształcanie ogródków działkowych na ziemie pod zabudowę mieszkaniową w 

Tulcach.  

Wójt odpowiedział, iż przez wzgląd na koszty, które niesie ze sobą ingerencja w Plan 

Zagospodarowania Przestrzennego, w przeciągu roku może być rozpatrywana ograniczona 

ilość wniosków. Na zmiany w planie przeznaczone jest w budżecie 100tys. zł, a aby zamknąć 

sprawę wspomnianych wniosków potrzeba powyżej 200tys. zł. Zaznaczył, że w tej kwocie 

zawiera się także rozpatrywanie wniosków pod aktywizację gospodarczą, które stanowią 

priorytet. 
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Radny Drzewiecki zapytał,  czy wnioski, o których mowa, to te zaakceptowane przez radę 

uchwałą z czerwca ubiegłego roku, czy dotyczą nowych ziem. Wójt odpowiedział, iż prócz 

tych, które były omawiane w roku ubiegłym, nowe wnioski nie wpłynęły. Do tej pory 

wpłynęły 42 wnioski dotyczące budownictwa mieszkaniowego, na powierzchnię 26ha, 

wnioski dotyczące aktywizacji gospodarczej – w liczbie 9 na powierzchnię 64ha. 

 Radny Lammel zapytał, czy zaszły zmiany w kwestii tzw. bomby ekologicznej w 

Komornikach. Wójt odpowiedział, że Generalna Dyrekcja Ochrony Środowiska podtrzymała 

stanowisko Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska, iż sprawa na tym etapie nie należy do 

jej kompetencji. 

 Radny Bytniewski powiedział, iż do rozpoczęcia mistrzostw Euro 2012 na boiskach 

Orlik 2012 zaplanowano ok. 120 imprez współfinansowanych przez Ministerstwo Sportu i 

Turystyki, Szkolny Związek Sportowy oraz Wielkopolski Okręgowy Związek Piłki Nożnej. 

Aby planowane imprezy mogły dojść do skutku potrzeba zabezpieczyć w odpowiedni sposób 

zarówno boiska, jak i infrastrukturę wokół – zwłaszcza w Tulcach, gdzie jest zły dojazd, a na 

teren obiektu wnoszone są nieczystości. Dodał, iż zaproponowano organizację turniejów 

zimowych na terenie gminnych Orlików, a przy obecnym stanie boisk jest to niemożliwe. 

Zaznaczył, że czas nagli, gdyż niedługo dzieci znów pojawią się na boiskach i nie będzie 

można przeprowadzić konserwacji obiektów. 

Dyrektor GOKiS odpowiedział, że część środków przeznaczonych na ten cel w roku 

ubiegłym zostały zwrócone do budżetu gminy, ponieważ nie było potrzeby ich konserwacji. 

Boiska są użytkowane zgodnie ze swoim przeznaczeniem, a ich konserwacja jest 

przewidziana na dogodniejszą pogodę. Budowa i użytkowanie Orlika w Kleszczewie była 

przedmiotem kontroli NIK. 

Radny Bytniewski zasugerował kupno maszyny do konserwacji boisk, jako alternatywę dla 

usług firm zewnętrznych. Dodał, iż koszt wynosi w przybliżeniu 8000€, ale obsługiwałaby 

ona oba boiska przez co najmniej 5 lat, w czasie których obowiązuje gwarancja. 

 Sołtys Gowarzewa zapytał czy w związku zainteresowaniem terenem przy ul. 

Siekiereckiej wiadomo, czy będzie tam powstawał jakiś nowy obiekt. 

- Wójt odpowiedział, iż zainteresowanie dotyczy najprawdopodobniej przygotowań do 

modernizacji drogi. 

- Radna powiatowa, p. Lesińska, dodała, iż remont drogi Swarzędz – Kleszczewo jest ujęty w 

budżecie powiatu. Z informacji, które uzyskała od p. Czajkowskiego, który jest 

odpowiedzialny za remonty dróg powiatowych w Gminie Kleszczewo, wynika, iż zdjęcia 

robione przy ul. Siekiereckiej dotyczą zgłoszeń odnośnie stanu tej drogi. Po odbytych 

oględzinach wykazano, iż droga ta wymaga remontu od podstaw, gdyż doraźne działania nie 
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przyniosą żadnych skutków. Kosztorys przygotowany na potrzeby przetargu dot. Przebudowy 

skrzyżowania w Gowarzewie opiewa na ok. 170 tys. zł, ale nie jest znany dokładny termin 

realizacji budowy. 

- p. Lesińska dodała, iż na podstawie przetargu na bieżące naprawy dróg wykonywane są 

drobne remonty, ale nie jest to docelowy, gruntowny remont i przebudowa, które będą 

dokonane w późniejszym terminie. 

 Radna Zaradzka zwróciła uwagę na fakt, iż nowy chodnik przy ul. Poznańskiej w 

Tulcach się zapada.  

Wójt wyjaśnił, iż jest to spowodowane nadmiarem wody występujacej w ostatnich tygodniach 

i zapewnił, że przed odbiorem technicznym inwestycji, której częścią jest wymieniony 

chodnik, wszystkie jej elementy muszą być w stanie nie budzącym wątpliwości.  

- Dodał także, iż skrzyżowanie w Gowarzewie, o którym mówiła p. Lesińska, jest 

zaplanowane z uwzględnieniem zatoczek oraz wysepki. Rondo, z powodu zbyt małej 

przestrzeni, nie może być w tym miejscu zbudowane, jednak przy odpowiednim oznakowaniu 

drogi i wzbogaceniu jej o wymienione atrybuty, poprawi się stan bezpieczeństwa 

użytkowników. Wzdłuż drogi będą ułożone fragmenty chodników – przy ul. Siekiereckiej, 

Trzeckiej i Swarzędzkiej, co umożliwi budowę przejść dla pieszych. 

 Radny Rafał Socha zapytał, czy zostały poczynione kroki w celu wyjaśnienia 

przyczyn podtopień wzdłuż rzeki Kopli, które zgłaszał wcześniej na posiedzeniu Komisji. 

Zasugerował, że zgodnie z opinią mieszkańców mogą być one następstwem budowy lotniska 

przez p. Biernata. 

Wójt odpowiedział, że jest przygotowywane pisemne wystąpienie w tej sprawie. Dodał, iż w 

szerszym zakresie tego tematu dotyczy złożona przed sesją interpelacja i sprawa ta będzie 

dokładnie wyjaśniona. 

 Radny Drzewiecki zapytał, czy w związku z budową drogi S5 wraz z węzłem, 

uwzględnia się także przebudowę bardzo zniszczonego odcinka, który będzie prowadził do 

wiaduktu. Zapytał również, czy zostaną zainstalowane ekrany akustyczne wzdłuż granicy 

gminy przy autostradzie A2. 

Wójt odpowiedział, że odcinek między wiaduktem a skrzyżowaniem będzie wyremontowany, 

natomiast ma wątpliwości co do samego skrzyżowania, ponieważ informację na ten temat 

można interpretować dwojako.  

Wnioski dotyczące ekranów akustycznych zostały zgłoszone i są w znacznym stopniu 

uwzględnione. Wpłynęły jednak opinie, które wykazują obniżenie atrakcyjności terenów pod 

aktywizację gospodarczą, jeśli ekrany staną w wyznaczonych miejscach. Obecnie mieszkańcy 

są zabezpieczeni przed hałasem wystarczającą ilością ekranów. 
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 Radna Lesińska zaproponowała spotkanie z Gminną Spółką Wodną w sprawie 

lokalnych podtopień w pobliżu rzeki Kopli oraz na pozostałych terenach, by ustalić jej 

kompetencje i możliwości, by wypracować wspólne stanowisko i móc rzeczowo odpowiadać 

na pytania mieszkańców. Dodała, iż będzie również uczestniczyć w najbliższym posiedzeniu 

komisji ds. rolnictwa w powiecie dotyczącym tej kwestii. 

Przewodniczący odpowiedział, iż w lutym odbywają się walne zebrania spółek wodnych, 

natomiast w marcu Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska przewiduje spotkanie z nimi w 

celu omówienia działalności na terenie gminy, w trakcie których będzie można poruszyć tę 

kwestię. 

Wójt dodał, iż kompetencje spółek wodnych są ściśle określone, a zajmują się one sprawami 

dotyczącymi utrzymania urządzeń melioracji podstawowej na terenie gminy. Jest to 

dobrowolne zrzeszenie rolników w utrzymaniu urządzeń melioracyjnych, którzy tworząc 

spółkę odpowiadają za stan tych urządzeń. Nadzór nad prawidłowym działaniem tego 

mechanizmu sprawuje Starostwo Powiatowe. 

 Sołtys Tulec zapytał, czy wiadomo dlaczego zmniejszono liczbę etatów w policji na 

terenie gminy – zabrakło tym samym dzielnicowego dla Tulec. 

Wójt odpowiedział, że nie zna sprawy i informacji na ten temat dotychczas nie otrzymał. 

Dodał, iż kilka dni wcześniej rozmawiał z Komendantem Miejskim o  możliwościach 

utworzenia w Gminie Kleszczewo rewiru, pomimo wcześniejszego odrzucenia, z przyczyn 

obiektywnych, wniosku. Zaznaczył, że zmniejszenie etatu, jeśli informacja się potwierdzi, z 

pewnością wiązało się ze zmianą pracy funkcjonariusza, a nie z celowego zmniejszenia liczby 

pracowników. 

Przewodniczący zapytał sołtysa, skąd uzyskał tę informację, gdyż może ona pochodzić z mało 

wiarygodnego źródła. Sołtys odpowiedział, iż od jednego z funkcjonariuszy. 

  

Ad.19 porządku obrad 

 Ponieważ nie było więcej pytań Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim 

uczestnikom za udział w sesji i o godzinie 19:00 zamknął obrady. 

     

Protokołowała:            Za zgodność z przebiegiem obrad 

Elżbieta Zimniak       Przewodniczący Rady Gminy 

             

        Henryk Lesiński 


